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سخنگوی وزارت امورخارجه روسیه درباره حمله به سفیر این کشور در لهستان 
گفت: غرب در مسیر جان بخشی به فاشیسم قرار دارد. به گزارش فارس، »ماریازاخاروا« 
سخنگوی وزارت امورخارجه روسیه حمله به سفیر این کشور در لهستان را محکوم کرد. 
به نوشته وبگاه شبکه »سی انِ انِ«، این دیپلمات روس در بیانیه ای نوشت: »هواداران 
نئونازیسم باردیگر چهره خود را نشان دادند این چهره، خون بار است.« زاخاروا افزود: 
»تخریب بناهای یادبود قهرمانان جنگ جهانی دوم، هتک حرمت قبرهای آنها و حالا ایجاد 
اخلال در مراسم تقدیم به گل در یک روز مقدس است که توسط هر انسان محترمی آن را 
جشن می گیرد، این امر ثابت می کند که غرب در مسیر جان بخشی دوباره فاشیسم قرار 
دارد.« سخنگوی وزارت امورخارجه روسیه در این بیانیه نوشت: »اما همان طور که پیش تر 
گفته ام، ما مرعوب نمی شویم. باید برای ساکنان اروپا ترسناک باشد که عکس خود را در 
آینه ببینند.« زاخاروا این بیانیه را پس از آن صادر کرد که »سرگئی.آندریف« سفیر روسیه 
در لهستان در مراسم اهدای تاج گل و ادای احترام به سربازان ارتش سرخ که در طول 
جنگ جهانی دوم جان باختند، در ورشو با رنگ قرمز مورد حمله قرار گرفت. ویدئویی از 
این مراسم نشان می دهد که آندریف از سوی گروهی از معترضان با پرچم های اوکراین 
محاصره شده است. نهم می که »روزپیروزی« خوانده می شود، روزی است که روسیه 
و چند کشور دیگر شکست آلمان نازی و متحدانش را جشن می گیرند. سفارت روسیه 
در ورشو هفته گذشته گفت که مقامات لهستان لغو مراسم امسال را با توجه به جنگ 
اوکراین توصیه کرده اند. طبق این گزارش، این سفارتخانه همه رویدادهای روزپیروزی 
را لغو کرد، اما تصمیم گرفت تا بازدید آندریف از گورستان نظامی انجام شود. به گزارش 
»ریانووستی«، سفیر روسیه آسیبی ندید و قرار است یادداشت اعتراضی در خصوص این 

حمله به مقامات لهستان ارسال کند. 

سفیر روسیه در واشنگتن اعلام کرد که مسکو با تلاش ها برای به استهزاگرفتن مبارزه 
علیه نازیسم در جنگ جهانی دوم مقابله می کند. به گزارش مهر به نقل از اسپوتنیک، 
آناتولی آنتونوف، سفیرروسیه در آمریکا اظهارکرد: مسکو اجازه نخواهد داد میراث 
سربازانی که نازیسم را شکست دادند، به تمسخر گرفته شود. دیپلمات ارشد روسیه 
تاکیدکرد: مسکو اجازه نخواهد داد که نازیسم دوباره ظهور کند و تلاش ها در جهت 
تمسخر میراث سربازانی که نازیسم را شکست دادند، را پس خواهد زد. آنتونوف در 
ادامه افزود که وظیفه ما حفظ حقیقت پیروزی )بر آلمان نازی( است. ما اجازه نمی دهیم 
که نازیسم دوباره احیا شود. سفیر روسیه گفت: تلاش برای تمسخر میراث قهرمانانه 
اجدادمان قطعا با مقاومت جدی روبه رو خواهد شد. اظهارات سفیر روسیه در واکنش به 
صحبت های اخیر »لیندا توماس گرینفیلد« سفیر آمریکا در سازمان ملل ایراد شد. سفیر 
آمریکا در اظهارات تحقیرآمیزی  گفت که روس ها چیزی برای جشن گرفتن در ۹ مِی 
ندارند. این اولین بار نیست که مقامات آمریکا روز پیروزی روسیه، که یکی از مهم ترین 
تعطیلات ملی در این کشور و یادبود شکست نازیسم و پایان جنگ جهانی دوم است، را 
هدف لفاظی قرار می دهند. پیش تر »آنتونی بلینکن« وزیرخارجه آمریکا گفته بود که 
»ولادیمیرپوتین« رئیس جمهور روسیه تلاش می کند حافظه تاریخی را دستکاری کند تا 
از این کانال به توجیه عملیات نظامی خود در اوکراین بپردازد. در ۸ می ۱۹۴۵، فرماندهان 
نیروهای مسلح آلمان نازی با اعتراف به شکست در جنگ جهانی دوم، سند تسلیم را 
امضا کردند. این روز در بسیاری از کشورها جشن گرفته و از آن به عنوان روز پیروزی یاد 
می شود. تقریبا ۲۷ میلیون شهروند شوروی در جبهه ها، زندان های آلمان، در اثر گرسنگی 
یا بمباران جان خود را از دست دادند. پوتین سال گذشته تاکیدکرد که حدود ۷۵ درصد 

از تمام تلاش های نظامی انجام شده از سوی ائتلاف ضدهیتلر مربوط به شوروی است. 

سخنگوی وزارت خارجه روسیه:

غرب در مسیر جان بخشی به فاشیسم قرار دارد
سفیر روسیه در واشنگتن: 

روسیه اجازه ظهور نازیسم را نخواهد داد

سینمــــا

هفدهمین شب بازیگر با تقدیر از »تانیا جوهری« و 
»محمد ساربان« به عنوان ۲ بازیگر پیشکسوت برگزار 
می شود.  طی ۲ سال اخیر کرونایی، گردهمایی شب 
بازیگر که هر سال از سوی انجمن بازیگران خانه تئاتر 
برگزار می شد، همچون دیگر فعالیت های جمعی منتفی 
شده بود، اما حالا با بهترشدن شرایط، انجمن بازیگران 
تصمیم گرفتند گردهمایی سالانه خود را برپا کنند 
و قرار است این برنامه روز شنبه ۲۴ اردیبهشت ماه 
در تالار اصلی مجموعه تئاترشهر برگزار شود. شهره 
سلطانی که دبیری این مراسم را بر عهده دارد، همراه 
با ایرج راد، رئیس هیات مدیره خانه تئاتر و فرزانه 
نشاط  خواه، مدیر اجرایی این برنامه به تشریح جزئیات 
هفدهمین شب بازیگر پرداختند و پوستر این برنامه با 
حضور آنان در خانه تئاتر رونمایی شد. ایرج راد در آغاز 
درباره برگزاری هفدهمین شب بازیگر توضیح داد: 
بعد از دو سال عجیب کرونایی، هیات مدیره انجمن 
بازیگران تصمیم گرفت با وجود فرصت کم و منابع 
مالی محدود، حتما هفدهمین گردهمایی شب بازیگر 
را برگزار کند. او یادآوری کرد که در سال های گذشته 
شب بازیگر به عنوان یکی از برنامه های هفته بزرگداشت 
روز جهانی تئاتر که معمولا در بازه زمانی هفتم تا 
چهاردهم اردیبهشت ماه به کوشش تمام انجمن های 
زیرمجموعه خانه تئاتر برپا می شد، برگزار می شده و 
از آنجا که امسال، شرایط برگزاری دیگر برنامه های 
این هفته میسر نبوده، برگزاری شب بازیگر اهمیتی 
بیشتر هم پیدا کرده است. راد با تاکید بر جایگاه مهم 
تئاتر در همه جوامع صاحب فرهنگ خاطرنشان کرد: 
در هر شرایطی باید درباره تئاتر صحبت کرد و برگزاری 

برنامه هایی مانند شب بازیگر حتی در وضعیت دشوار 
فعلی، از این حیث اهمیت دارند. رئیس هیات مدیره 
خانه تئاتر همچنین تاکید کرد که تمام هزینه های 
این برنامه به کمک حامیان مالی تامین می شود و 
این برنامه هیچ هزینه ای برای خانه تئاتر و انجمن 
صنفی بازیگران نداشته است. او البته به این نکته هم 
اشاره کرد که حامیان مختلفی برای حمایت از این 
برنامه اعلام آمادگی کرده اند اما تلاش شده حامیانی 
انتخاب شوند که  »شأن« و اعتبار این مراسم و انجمن 
بازیگران و نیز خانه تئاتر را خدشه دار نکنند. راد که در 
آغاز قرار بود دبیری این مراسم را بر عهده داشته باشد، 
درباره جایگزین شدن شهره سلطانی نیز توضیح داد 
که به دلیل مشغله های فراوانی که ایشان داشته زمان 
کافی برای پذیرش این مسئولیت نداشته است و شهره 
سلطانی از سوی هیات مدیره انجمن بازیگران برای 
پذیرش این مسئولیت انتخاب شده و در ادامه نیز فرزانه 
نشاط خواه، دیگر عضو این انجمن به عنوان مدیراجرایی، 
قبول مسئولیت کرده است. اما شهره سلطانی با اشاره 
به اینکه همواره یکی از بخش های مهم شب بازیگر 
انتخاب بازیگران برگزیده سال بوده، توضیح داد که 
در هفدهمین دوره این برنامه، بخش داوری حذف 

شده است. 
 حذف بخش داوری

او دلایل این تغییر را این گونه تشریح کرد: ویژگی 
این دوره از شب بازیگر، حذف بخش داوری است. 
البته که دوست داشتیم این بخش را داشته باشیم 
و می دانستیم تعدادی از همکاران مان با سختی 
بسیار آثار خود را روی صحنه برده اند، ولی شرایط 

داوری فراهم نبود و مجموع بررسی های ما نشان داد 
نمی توانیم آثار اجرا شده را در شرایط برابر ارزیابی 
کنیم. در تکمیل سخن او فرزانه نشاط  خواه نیز درباره 
حذف بخش داوری در این دوره از شب بازیگر توضیح 
داد: زمانی تصمیم به برگزاری برنامه گرفتیم که 
تب کرونا فروکش کرده بود و از آنجاکه هیات مدیره 
انجمن صنفی بازیگران نیمه دوم سال انتخاب شد، 
نیمی از سال را برای داوری از دست داده بودیم و 
نمی توانستیم قضاوت عادلانه ای داشته باشیم چون 
بخشی از آثار روی صحنه دیده نشده بودند. ضمن 
اینکه قرار است آیین نامه داوری شب بازیگر تغییراتی 
داشته باشد. سپس سلطانی با ابراز تاسف از اتفاقات 
تلخ دوران کرونا اضافه کرد: همه تلاش ما این است 
که بعد از این همه سختی، یک گردهمایی دوستانه 
داشته باشیم. به خصوص حالا که بعد از سال ها تلاش 
و پیگیری انجمن بازیگران در وزارت کار به عنوان 
صنف به رسمیت شناخته شده و بازیگری به عنوان 
شغل تعریف شده است، دوست داشتیم شادی این 
موفقیت را با دوستان مان سهیم شویم. او خبر داد 
که امسال نیز همچون سال های گذشته شب بازیگر 
بخش بزرگداشت خواهد داشت که در این بخش از 
تانیا جوهری و محمد ساربان به عنوان دو هنرمند 
باسابقه از تهران در کنار بدرالسادات برنجانی از اهواز 
و سلمان فارسی صالح زهی از سیستان وبلوچستان 
تقدیر خواهد شد و علاوه بر اینها شب بازیگر امسال، 
یک تقدیر ویژه هم خواهد داشت که در روز مراسم 
مشخص می شود. سلطانی با ابراز تاسف از درگذشت 
تعدادی از هنرمندان در دوران کرونا ادامه داد: حتما 
بخشی برای یادبود از این عزیزان خواهیم داشت. 
ضمن اینکه مهم ترین هدف ما از برگزاری این برنامه 
این است که تا هستیم، قدر یکدیگر را بدانیم. این گونه 
مراسم ها بهانه ای است برای باهم بودن و قدردانستن. 
آن هم بعد از این همه دوری و سختی که در دوران 
کرونا داشتیم، چنین مراسمی، فرصتی است مغتنم 
تا هم دیداری تازه کنیم و هم کمی حال خوب به 
یکدیگر ببخشیم و کمی از مشغله های روزمره دور 
شویم و شخصا برای من، این مهم ترین دلیلی بود 
که مسئولیت دبیری مراسم را پذیرفتم. به گفته 
سلطانی، شب بازیگر بخش هایی همچون اجرای 
موسیقی، آیتم های نمایشی، شعرخوانی و... دارد و 
تلاش شده تا جای ممکن از سخنرانی پرهیز و در 
عوض بر بخش های اجرایی تمرکز شود. ضمن اینکه 
کوشش برگزارکنندگان بر این است که بخش های شاد 

و جدی این برنامه در تعادل با یکدیگر باشند. 

اعضای شورای عالی به اتفاق آرا فرهاد 
فخرالدینی را به عنوان ریاست شورای عالی 
خانه موسیقی و داریوش پیرنیاکان را به عنوان 
دبیر و سخنگوی شورا انتخاب کردند. جلسه  
شورای عالی خانه موسیقی با حضور فرهاد 
فخرالدینی، داود گنجه ای، محمد سریر، 
و  کامکار  هوشنگ  پیرنیاکان،  داریوش 
حسن ریاحی در خانه موسیقی برگزار شد. 
در ابتدای این جلسه اعضای شورای عالی به 
اتفاق آرا فرهاد فخرالدینی را به عنوان ریاست 
شورای عالی خانه موسیقی و داریوش پیرنیاکان 
را به عنوان دبیر و سخنگوی شورا انتخاب 
کردند. همچنین حمیدرضا نوربخش در این 
جلسه حضور یافت و گزارشی پیرامون عملکرد 

خانه موسیقی ارائه کرد. 

»فخرالدینی« رئیس 
شورای عالی خانه  

موسیقی شد

علی سرتیپی مطرح کرد
اکران »مجبوریم« از 21 اردیبهشت

سخنگوی شورای راهبردی اکران با اعلام 
اینکه از هفته آینده شورای صنفی جدید تشکیل 
می شود، اعلام کرد که فیلم »مجبوریم« ساخته 
رضا درمیشیان از ۲۱ اردیبهشت در سینماها 
اکران می شود. جلسه شورای راهبردی اکران، با 
حضور محمد خزاعی؛ رئیس سازمان سینمایی 
و کلیه اعضا در محل موسسه سینما شهر برگزار 
و علی سرتیپی، سخنگوی شورای راهبردی 
اکران درخصوص مصوبات این جلسه گفت: با 
توجه به پیشنهادهای ارائه شده توسط صنوف 
کارگردانان، تهیه کنندگان، پخش کنندگان 
و سینماداران، جمع بندی های لازم در رابطه 
با قراردادهای یکســــان پخش کنندگان و 
سینماداران صورت گرفت و به تصویب رسید و 
این قرارداد از این پس ملاک عمل خواهد بود. 
وی افزود: نظام نامه اکران نیز پس از بررسی 
پیشنهادات صنوف به تصویب نهایی رسید و 
توسط رئیس سازمان سینمایی ابلاغ خواهد شد 
و براین مبنا معین شد که صنوف، نمایندگان 
خود را برای حضور و تشکیل شورای صنفی تا 
روز چهارشنبه مورخ ۲۱ اردیبهشت به معاونت 
ارزشیابی و نظارت معرفی نمایند و ان شاءا... 
اولین جلسه شورای صنفی در روز یکشنبه ۲۵ 
اردیبهشت ماه در خانه سینما تشکیل خواهد 
شد. سخنگوی شورای راهبردی اکران اضافه 
کرد: با تشکیل شورای صنفی تعیین جدید 
کف فروش با عنایت به قیمت بلیت سینماها، 
نظارت بر تعویض فیلم های جدید براساس 
قرارداد یکسان ابلاغ و انجام خواهد شد. وی 
خاطرنشان ساخت: در این مرحله خوشبختانه 
با تصویب نهایی قراردادهای یکسان)تیپ( و 
نظام نامه امورجاری اکران به شورای صنفی 
سپرده می شود و شورای راهبردی به وظایف 
اصلی خود یعنی برنامه ریزی های کلان نمایش 
همچون: رصد فضاهای جدید نمایشی، فضاهای 
تبلیغاتی، پیشگیری و ارائه راهکارهای قاچاق 
فیلم و تدوین شیوه های نوین تبلیغ و عرضه 
فیلم های سینمایی و... خواهد پرداخت که قطعا 
این امور می تواند عرصه های جدیدی را برای 
شکوفایی اقتصاد سینما به ارمغان آورد. سرتیپی 
یکی از ویژگی های شورای راهبردی اکران را 
حضور منظم رئیس سازمان سینمایی عنوان 
کرد و گفت: این حضور موجب دلگرمی و انگیزه 
و مسولیت پذیری همه اعضا و کاربردی شدن این 
جلسات شده است و ایشان این خبر مهم را دادند 
که مبالغ حمایتی مصوب مربوط به سال ۱۴۰۰ 
سینماداران، دفاتر پخش و فیلم های مشمول 
این حمایت، نهایتا تا یکماه آینده پرداخت 

خواهد شد.

گیتی معینی: 
 بعضی افراد از صداقت ما 

سوءاستفاده می کنند
بازیگر سریال »جناب عالی« گفت: متاسفانه وضعیت دستمزد 
بازیگران بسیار ناگوار است، این وضعیت به نحوی است که اگر 
دستمزدی هم وجود داشته با تاخیر و بدقولی داده می شود. گیتی 
معینی افزود: در حال حاضر پخش یک مجموعه تلویزیونی و 
یک اثر نمایش خانگی را در برنامه دارم، چندین فیلمنامه برای 
حضور در سریال هم پیشنهاد داشتم که فعلا در حال مطالعه آنها 
هستم. وی درباره حضورش در سریال »جناب عالی« ادامه داد: 
خوشبختانه »جنابعالی« از جمله آثار موفقی بوده که در آن حضور 
داشتم و مخاطب هم با آن ارتباط برقرار کرده است، سال گذشته 
مشغول بازی در این پروژه بودم و به چشم دیدم که زحمات فراوانی 
پای آن کشیده شد و فکر می کنم موفقیت امروزش نتیجه همان 
همدلی و تلاش دسته جمعی برای تولید اثری با کیفیت بود. بازیگر 
مجموعه تلویزیونی »منم دوست دارم۲« درباره پخش این اثر 
اضافه کرد: این مجموعه تلویزیونی با موضوع سلامت تولید شده 
و از عید سعیدفطر راهی تلویزیون شده است، اثری که تمرکزش 
بر فرهنگسازی در زمینه سلامت است و به همین منوال از شبکه 
تلویزیونی سلامت پخش می شود. وی گفت: آنچه مسلم است اینکه 
شاید مردم از دور فکر کنند که بازیگران زندگی راحتی دارند، اما 
این راحتی فقط برای چند نفر است، بسیاری از بازیگران هستند 
که وضعیت مالی بدی را تجربه می کنند، هیچ حمایتی از آنها 
نمی شود و در مورد قراردادهایشان هم هیچ حامی خاصی برای 
وصول مبالغ وجود ندارد، اگر قراردادها رسمی و قانونی زیرنظر 
یک دستگاه قضائی تنظیم شود شاهد این مشکلات نخواهیم بود. 
بازیگر سریال تلویزیونی »باخانمان« در همین راستا ابراز کرد: 
برخی جوانانی که در دهه ۸۰ و با روابط و پول وارد عرصه بازیگری 
شده اند از پس خودشان بر می آیند و شرایط آنها با ما خیلی فرق 
دارد. از نزدیک دیده ام که بازیگران جوانی اگر دستمزد خود را 
نگیرند در ابتدا و یا نیمه فیلمبرداری کار را رها می کنند و به هیچ 
عنوان بر نمی گردند تا اینکه دستمزد خود را بگیرند. وی در همین 
رابطه ادامه داد: این بازیگران در ابتدا بخش اعظمی از دستمزد خود 
را می گیرند، اما وقتی ما درخواست دستمزد می کنیم صحبت از 
کمبود بودجه و امکانات می کنند. ما برای فیلم و کارگردان ارزش 
و حرمت قائل هستیم و کلا مساله را رفاقتی می بینیم که باید همه 
عوامل در خدمت فیلم باشند و همین ارزش قائل شدن برای کار 
دردسرساز شده است و حق و حقوق ما پایمال شده است. نسل من 
سال هاست در این عرصه فعالیت دارد و با شرافت و صداقت با همه 
برخورد کرده اند، اما گاهی بعضی افراد از صداقت ما سوءاستفاده 
می کنند. معینی در انتها خاطرنشان کرد: بخش زیادی از بازیگران 
و عوامل فیلم ها طبق روابط شخصی و خانوادگی انتخاب می شوند 
و برای امثال من نقش های کمی وجود دارد. اکثر تیتراژ فیلم ها را 
دقت بکنید می بینید بسیاری از اسامی نشان از روابط خانوادگی 
می دهند. امیدوارم با بهترشدن شرایط محیط کاری برای نسل 

من مساعد شود. 

گـــزارش
احتمال لغو سفر »پاپ« به لبنان

منابع دیپلماتیک لبنانی از احتمال لغو یا به تعویق افتادن 
سفر رهبر کاتولیک های جهان به بیروت، به دلایل پزشکی خبر 
دادند. به گزارش فارس، پاپ فرانسیس، رهبر کاتولیک های 
جهان ممکن است سفر خود به لبنان را که برای ۱۱ و ۱۲ ژوئن 
برنامه ریزی شده بود، به دلایل پزشکی به تعویق بیندازد. طبق 
گزارش خبرگزاری »اسپوتنیک« برخی منابع دیپلماتیک 
لبنانی از احتمال به تعویق افتادن سفر پاپ فرانسیس به این 
کشور در ماه آینده خبر داده اند . »ماتئوبرونی« مدیر دفتر 
مطبوعاتی پاپ فرانسیس و سخنگوی واتیکان بیانیه ای صادر 
و خاطرنشان کرد که این دیدار پاپ در حال بررسی بیشتر 
است. از سوی دیگر، دفتر ریاست جمهوری لبنان اعلام کرده 
است که از طرف واتیکان مطلع شده که پاپ فرانسیس در 
ژوئن )ماه آینده( به این کشور سفر خواهد کرد. این در حالی 
است که پاپ فرانسیس بارها در مورد تمایل خود برای بازید 
از لبنان صحبت کرده است. علاوه بر این، وی اول ماه ژوئیه 
سال گذشته در حضور نمایندگان جوامع مسیحی لبنان در 
واتیکان برای این کشور مراسم دعا برگزار کرد. لبنان ماه هاست 
که از کمبود کالاهای اساسی، همانند سوخت، برق و دارو 
رنج می برد؛ علاوه بر اینها، کاهش ارزش لیره این کشور نیز 
قیمت ها را به طرز بی سابقه ای افزایش داده است. بیروت در 
حال حاضر، بحران های اقتصادی و سیاسی بسیار سختی را 

پشت سر می گذارد. 

استعفای نخست وزیر سریلانکا 
به دنبال تداوم اعتراض های مردمی به عملکرد ضعیف 
اقتصادی نخست وزیر سریلانکا، وی از این سمت استعفا داد. 
به گزارش فارس، به دنبال تداوم اعتراض ها به عملکرد ضعیف 
اقتصادی نخست وزیر سریلانکا، وی از این سمت استعفا داد. 
به نوشته وبگاه »رادیو دولتی پاکستان« »ماهیندا راجاپاکسا« 
نخست وزیر سریلانکا در بحبوحه اعتراضات گسترده مردمی 
به مدیریت دولت با بحران اقتصادی استعفا داد. وی نامه 
استعفای خود را به »گوتابایا راجاپاکسا« رئیس جمهور سریلانکا 
داده است. این اقدام زمانی انجام شد که این جزیره پس از 
درگیری های خشونت آمیز بین هواداران راجاپکسا و معترضان 
ضددولتی در شهر »کلمبو« تحت مقررات منع آمدوشد 
قرار گرفت. این کشور جزیره ای با بدترین بحران اقتصادی 
خود از زمان کسب استقلال به این رو مواجه شده است. 
شبکه خبری »بی بی سی« نیز در این زمینه گزارش کرد که 
نخست وزیر سریلانکا در بحبوحه اعتراضات گسترده ضددولتی 
و عمیق ترشدن بحران اقتصادی، استعفا داده است. بنابر اعلام 
یک بیمارستان محلی، دست کم ۷۶ نفر در خشونت های مقابل 
ساختمان ریاست جمهوری سریلانکا طی روزهای اخیر مجروح 
شدند. فروپاشی اقتصادی سریلانکا پس از همه گیری کرونا که 
درآمدهای حیاتی ناشی از گردشگری و حواله های ارسالی را 
از بین برد، احساس شد. این کشور قادر به تامین مالی واردات 
ضروری نیست و در نتیجه باعث کمبود برنج، شیرخشک، شکر، 
آرد و دارو شده و تورم سرسام آور مشکلات را بدتر کرده است. 

زلزله سیاسی در »ایرلند شمالی«
از  استقلال  طرفدار  که  ایرلند  ملی گرای  حزب 
انگلیس و مخالف برگزیت است، موفق شد در تاریخ 
۱۰۱ ساله خود برای اولین بار بیشترین کرسی را در 
پارلمان از آن خود کند. به گزارش فارس، رأی دهندگان 
ایرلندشمالی به پای صندوق های رأی رفتند تا ۹۰ عضو 
جدید مجلس قانونگذاری را انتخاب کنند و »شین.

فین« حزب ناسیونالیست و جمهوری خواه ایرلندشمالی 
که از مخالفان برگزیت و موافقان استقلال از انگلیس 
است، تاریخ ساز و موفق شد در تاریخ ۱۰۱ ساله خود، 
بیشترین کرسی ها را در مجلس ایرلند شمالی به دست 
آورد. براساس گزارش شبکه »اسکای.نیوز«، همانطور که 
شمارش آرا به پایان رسید، نتایج نهایی نشان داد که شین.

فین با ۲۷ کرسی، حزب دموکراتیک اتحادگرا )DUP( را 
که دارای ۲۵ کرسی است، به رتبه دوم برده است. »میشل.

اونیل« معاون رئیس حزب شین.فین، در حال حاضر قرار 
است اولین وزیر اول ملی گرا در ایرلندشمالی شود. اونیل 
در اولین سخنرانی گفت: »امروز نمایانگر لحظه بسیار 
مهمی از تغییر است. امروز عصر جدیدی آغاز می شود 
که من بر این باورم که به همه ما فرصت می دهد روابط 
در این جامعه را براساس انصاف و برابری عدالت اجتماعی 
تصور کنیم.« وی در ادامه افزود: »صرفنظر از پیشینه های 
دینی، سیاسی و یا اجتماعی، تعهد من انجام کار سیاسی 
است«. »نیکلااسترجن« وزیر اول اسکاتلند به »مری 
لو مک دونالد« رهبر شین.فین و اونیل برای »پیروزی 
واقعا تاریخی« تبریک گفت. حزب دموکراتیک اتحادگرا 
به دلیل نوع واکنش به برگزیت و ترتیبات تجاری مربوط به 
ایرلندشمالی، حمایت خود را در بین اتحادگرایان از دست 
داد و همین امر به شکاف آرا بین سه حزب اتحادگرای 
ایرلندشمالی شد. پارلمان ایرلندشمالی به اشتراک قدرت 
بین احزاب ملی گرا و اتحادگرایان متکی است و پیش از این 
حزب دموکراتیک اتحادگرا اشاره کرده بود که قادر است 
دولت را تحریم کند و انتظار مشاهده یک وزیر اول ملی گرا 
را نداشت. گزارش یورونیوز حاکی از آن است که مسائل 
اقتصادی از محورهای مهم مبارزات انتخاباتی حزب 
ملی گرای شین فین بود و از حزب خود به عنوان یک نیروی 
سیاسی مترقی یاد کرده بود و متحد شده بود ایرلندشمالی 
را با جموری ایرلند با مرکز دوبلین که کشوری مستقل و 
عضو اتحادیه اروپا است، متحد کند. »یان.پیسلی« یکی 
از نمایندگان حزب دموکراتیک اتحاگرا گفته بود که 
تا زمانیکه موضوع پروتکل ایرلندشمالی به صورت حل 
نشده باقی بماند، هیچ تشکیل دولتی در ایرلندشمالی 
صورت نخواهد گرفت. پروتکل ایرلندشمالی، بازرسی 
تمامی محصولات حیوانی و گیاهی از جمله گوشت 
یخ زده و محصولات فرآوری شده گوشتی در گذرگاه های 
مرزی را پیش از ورود آنها به ایرلندشمالی الزامی می کند. 
این پروتکل یک مرز تجاری در دریای ایرلند میان 

ایرلندشمالی و دیگر بخش های انگلیس ایجاد می کند.

در آخرین سخنرانی اش 

»مون جائه این« خواهان صلح با کره شمالی شد

جهــــان 
کوتــــاه

رئیس جمهور کره جنوبی در سخنرانی خداحافظی خود ضمن 
دفاع از سیاستش در قبال کره شمالی گفت که امیدوار است 
تلاش هایش برای احیای صلح و خلع سلاح در شبه جزیره کره 
ادامه یابد. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری رویترز، مون.

جائه.این که روز سه شنبه کاخ ریاست جمهوری کره جنوبی را 
پس از یک دوره پنج ساله ترک می کند، قدرت و مسئولیت ها 
را به یون.سوک-یول می سپارد، کسی که »مون جائه این« را تابع 
کره شمالی دانسته و قول داده تا موضعی سختگیرانه تر در قبال 
برنامه های اتمی پیونگ یانگ اتخاذ کند. رئیس جمهوری در حال 
کناره گیری کره جنوبی در این سخنرانی تلویزیونی گفت: صلح 
شرط بقا و شکوه ماست. من از صمیم قلب امیدوارم که تلاش ها 
برای از سرگیری مذاکرات بین پیونگ یانگ و سئول و خلع سلاح و 
برقراری صلح در شبه جزیره کره ادامه یابد. وقتی مون جائه این در 
سال ۲۰۱۷ رئیس جمهور شد، جای کمی برای مانور دیپلماتیک 
داشت چون کره شمالی آزمایش های اتمی و موشکی زیادی 
انجام می داد. اما در نهایت او توانست این فرصت را پیدا کند تا با 
کره شمالی نزدیکتر شود آن هم زمانی که کیم جونگ اون، رهبری 
این کشور اوایل ۲۰۱۸ وارد مذاکرات با واشنگتن و سئول شد تا 
درباره آینده زرادخانه اتمی خود وارد گفت وگو شود. وی در این 
سخنرانی آخر خود همچنین مدعی شد که دولتش به کاهش خطر 

جنگ در شبه جزیره کره و ایجاد امیدواری برای برقراری صلح از 
طریق دیپلماسی کمک کرده است. وی افزود: دلیل پسرفت و 
عدم پیشرفت بیشتر ما این است که ما تلاش کافی در این راستا 

نداشتیم. موانعی وجود داشت که نتوانستیم به راه خود ادامه دهیم. 
موانعی هست که ما باید بر آنها غلبه کنیم. رئیس جمهوری در حال 

کناره گیری کره جنوبی اما اشاره ای به این موانع نکرد.

به مناسبت اولین سالگــــرد درگذشت 
عبدالوهاب شهیدی )نوازنده و آوازخوان 
ایرانی( ویژه برنامه سالگرد درگذشت او برگزار 
می شود. »عود من« ویژه برنامه یادمان اولین 
سالگرد درگذشت عبدالوهاب شهیدی توسط 
مدیریت موسیقی سازمان فرهنگی هنری 
شهرداری تهران با مشارکت فرهنگسرای 
اندیشه برگزار می شود. این نشست با حضور 
خانواده زنده یاد شهیدی، حسن ناهید، علیرضا 
پورامید، مزدا انصاری و... و گروه عندلیب به 
سرپرستی شاهو عندلیبی با آواز علی جهاندار 
در روز جمعه ۲۳ اردیبهشت ۱۴۰۱، ساعت 
۱۷ در فرهنگسرای اندیشه برگزار خواهد شد.

برگزاری سالگرد 
درگذشت »شهیدی« 

برنامه های شب بازیگر تشریح شد: 

تقدیر از »تانیا جوهری« و حذف بخش داوریتقدیر از »تانیا جوهری« و حذف بخش داوری


